



Referat fra bestyrelsesmøde nr. 4 i Herning Svæveflyveklub 11. april 2024 kl. 19:00-21:30

Deltagere

- Thomas Faurholdt Jørgensen, formand
- Anders Godiksen, kasserer
- Bjarne Sørensen
- Per Kragstø
- Thomas Grove, sekretær
- Mathias Skærlund (suppleant)

Afbud

- Erik Faurholdt Jørgensen (suppleant)

Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden, referat fra sidste møde samt punkter til drøftelse under evt.

Referat godkendt.

Pkt. 2 Ind- og udmeldelser

Lukas Juul Jensen
Søren Lundorf

Aktiv elev pr. 01.04.2024
Aktiv elev pr. 01.05.2024

Pkt. 3 Status på økonomi

Anders Godiksen og Thomas Faurholdt Jørgensen har delt økonomien op. Der står aktuelt 354.000 DKK på vores konto. Der er overflyttet 135.000 DKK til Herning Svæveflyvecenter S/I som vi har skyldt dem. Det er aftalt mellem bestyrelsen i klubben og centret, at der hver den første bliver overført 11.000 DKK. Beløbet dækker over husleje og afbetaling af lån. Kantinekontoen er i løbet af 11 dage steget fra 5.000 DKK til 6.600 DKK. Vi har en forholdsvis stabil økonomi.

Per Kragstø spørger ind til, hvor mange der er på pakker. Han vil gerne hjælpe med at kontakte de medlemmer, som ikke har taget stilling til pakkerne.

Thomas Faurholdt Jørgensen foreslår, at vi får oprettet en repræsentationskonto. Repræsentation kan fx bruges til at give mulige medlemmer en flyvetur, reklamer, messer og lignende. Det skal være et begrænset antal starter, så det ikke stikker af. Repræsentation kan også bruges til at få lave materiale til PR.

Bestyrelsen beslutter, at vi lader repræsentation køre over driftskontoen som nu.

Pkt. 4 Forretningsorden

Thomas Faurholdt Jørgensen har siden sidste møde fremsendt forretningsordenen til gennemlæsning.

Thomas Grove har gennemgået dokumentet for at sætte det pænt op. Forretningsordenen skal godkendes på et bestyrelsesmøde. Der er ingen kommentarer fra den øvrige bestyrelse, hvorfor forretningsordenen er godkendt. Dokumentet skal sendes til Kim Kruse Kristensen, så han kan uploade det til hjemmesiden.

Bjarne Sørensen har siden sidste møde fremsendt takstregulativet for 2024 til gennemsyn. Der har været nogle enkelte justeringer, men ikke noget der påvirker priser. Thomas Faurholdt Jørgensen sender begge dokumenter til Kim Kruse Kristensen.

Pkt. 5 Henvendelser til bestyrelsen



Udlån af TG til DIF's DM-uge

Unionen har henvendt sig, da de gerne vil låne TG til DM-ugen. De vil gerne låne den mandag – torsdag i uge 25. Vestjyllands Svæveflyveklub har udlånt deres Twin til arrangementet. Bestyrelsen har før dette møde givet et positivt udsagn til Unionen med det forbehold, at vi vil fremsende betingelserne efter dette møde. Bestyrelsen drøfter betingelserne for et udlån af TG. Thomas Faurholdt Jørgensen og Erik Faurholdt overvejer, om vi skal låne et Unionsfly for at de kan låne TG gratis. Bjarne Sørensen oplyser at der er VM i standardklassen i uge 29 og 30, hvorfor deres LS8'ere formentlig ikke er hjemme. Thomas Grove og Bjarne Sørensen ser gerne, at vi TG kan udlånes for et gebyr. Bestyrelsen beslutter at TG udlånes til den gældende dagsleje á 500 kr. Thomas Faurholdt Jørgensen svarer Unionen.

Silkeborg Flyveklub

Nicklas Hedehus Kærsgaard fra Silkeborg Flyveklub har henvendt sig til bestyrelsen. Han vil gerne have nogle checkstarter inden, at han skal til I-kursus senere hen på Skinderholm. Banen i Christianshede kan pt. ikke benyttes. Bjarne Sørensen foreslår, at han betaler for et antal starter hvor startgebyr og flyvetid er inkluderet. Thomas Faurholdt Jørgensen svarer Nicklas Hedehus Kærsgaard.

Lån af klubhus

Joan Tychosen Kristensen har henvendt sig til bestyrelsen. Hun vil gerne låne klubhuset til at holde sin 40-års fødselsdag d. 24.08.2024. Der vil være gæsteflyvninger i forbindelse med arrangementet. Per Kragssø præciserer at klubhuset ikke må være lukket en weekend for medlemmerne. Joan Tychosen Kristensen selv at inkludere medlemmerne til festen. En enig bestyrelse giver Joan Tychosen Kristensen lov til at låne klubhuset.

Pkt. 6 Emner fra Per

Orientering om status på nye elever og initiativer

Per Kragssø fangede Søren Lundorf til PR-arrangementet i forbindelse med stumpmarked. Søren Lundorf meldte sig ind i klubben dagen efter stumpmarked. Der er to potentielle medlemmer, som har vist interesse til stumpmarked.

20. april er der E-sport i Herning Messecenter, hvor der er 15.000 medlemmer. Per Kragssø og Logan tager derud med Unionens simulator.

Vi afholder introdag 3. – 4. maj, hvor Per Kragssø har lavet et opslag som skal deles på vores sociale medier.

Uge 18 og uge 30

Kurt Thybo og Per Kragssø har kontaktet vores naboklubber for at lave fællesskoling i uge 18. Silkeborg Flyveklub, Viborg Svæveflyveklub og Vestjyllands Svæveflyveklub er positive stemt omkring initiativet.

Branding og omdømme af Herning Svæveflyveklub

Hvad er det vi gør godt i Herning og hvad vil vi gerne være kendt for? Der skal være en plan. Per Kragssø foreslår, at vi mødes en eftermiddag hvor Kristian Dalsgaard og Morten Fyrstenborg kan deltage. Dette for at lave en plan og have struktur.

Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at vi kører noget branding intern mellem klubberne. Thomas Faurholdt Jørgensen har i dag haft et telefonmøde med Herning Bibliotek. De vil gerne have at nogle foreninger kommer og viser hvad de kan. Vi skal have lavet en plan for, hvornår vores branding skal i luften.

Karup Approach

Karup Approach er inviteret i primo juni til at komme ud og få en flyvetur. Per Kragssø har kontaktet Anders Madsen for at få udvidet Område Herning, da det lovede luftrum ikke er blevet udvidet endnu.



Pkt. 7 Bookingfri weekend

Før i tiden var der ikke booking af fly. Nogle medlemmer har spurgt til, om det er muligt at genindføre dette igen i nogle weekender. Det vil gøre, at medlemmerne møder op i stedet for at blive hjemme, da man kan se at flyene er booket. Per Kragssø siger, at det fungerer fint i Vejle Svæveflyveklub. Man skal book med omtanke. Per Kragssø siger, at der kan kigges ind i reservationsreglerne.

Bjarne Sørensen siger, at man kan lave andre regler for booking. Lige nu er der ikke udfordringer med at tilgå klubbens fly, da tendensen er at vi flyver for lidt.

Bestyrelsen summer lidt over bookingfri weekend og ser sæsonen an.

Pkt. 8 Wirehenter/spil

Svend Aage Laursen og Jørgen Eriksen har hentet én af de nye wirehenter. Bestyrelsen foreslår, at det samme hold henter wirehenter nummer to. Vi har fået papirerne på den sidste wirehenter. Bestyrelsen takker Svend Aage Laursen og Jørgen Eriksen for at hente dem. Det er vigtigt at der bliver holdt kort snor i budgettet for wirehenter og spil.

Knud Møller Andersen har sendt en mail til formanden ift. ombygningen af wirehenterne. Thomas Faurholdt Jørgensen sender den rundt til den øvrige bestyrelse.

Per Kragssø siger, at der fortsat er fondansøgninger ude.

Pkt. 9 Vedligeholdelse

Thomas Faurholdt Jørgensen og Bjarne Sørensen har haft en dialog vedr. vedligehold. Nogle af vores fly nærmer sig en omlakering. Der skal ligges flere penge til siden, så vi kan spare op til bl.a.

overfladerenovering (omlakering). Thomas Faurholdt Jørgensen og Anders Godiksen sætter sig sammen og kigger på, hvor meget vi igennem årene bruger på vedligeholdelse af svævefly.

Thomas Grove siger, at der til næste år er krav om flash til DM, Sun Air Cup osv. Per Kragssø oplyser, at Trygfonden har givet afslag på vores ansøgning om flash.

Bestyrelsen ser ind i, hvem der skal stå for planlægning af vedligeholdelse til vinter.

Pkt. 10 Meddelelser

De elever vi har nu, skal snart over på PM. Der kan blive en flaskehals. Bjarne Sørensen siger, at den tid man har på PM er relativ kort.

Anders Godiksen har været i kontakt med en bogholder. De kan bogføre for 495 kr./time + moms. Vi skal have hjælp til at bogføre det korrekt. Spørgsmålet er hvor mange timer vi skal bruge. Anders Godiksen vurderer, at der skal bruges to timer pr. måned. Det er 14.850 kr. / år inkl. moms. Firmaet bogfører via Uniconta. Måske kan vi spare vores Uniconta licens. Anders Godiksen vil gerne have tilsagn fra bestyrelsen, om han kan gå videre med bogholderen. En enig bestyrelse giver Anders Godiksen lov til at gå videre.

Bjarne Sørensen siger, at han gerne vil have tre tilbud på bogføring. Anders Godiksen kontakter endnu et firma for en pris.

Pkt. 11 Eventuelt

Thomas Faurholdt Jørgensen har siden sidste bestyrelsesmøde udsendt et nyhedsbrev. Formatet skal lige justeres lidt til, men det vil blive udsendt den første fredag i hver måned via Conventus.

Næste møde afholdes d. 22. maj kl. 19 på TEAMS.

For referat,

Thomas Grove

Sekretær